
 

 

 

 

 

                                                  45-24מס'       21.11.2024   

                            

 לאוקטובר  412 היום הוא יום ה

 ריח הגשם 

ונוצץ. אנחת   ולרגע הכל נראה מבריק  לגשם הראשון ריח מיוחד. אבק הקיץ נשטף 

רווחה נשמעה למרחוק. השמיים נפתחו אחרי חודש אוקטובר החם ביותר מאז החלו  

חזיר קצת צבע ללחיי החקלאים ולבית החזה נכנס קצת  מהמדידות. הגשם הראשון  

מחכים לגשם הבא ואלו שטרם, מחכים  אויר מרענן.  אלו שהספיקו לזרוע לפני הגשם,  

לנביטת העשבים והכנת מצע זרעים מיטבי. כמו שאומר לי אחד החקלאים הוותיקים  

 יהיה טוב!" –נחשוב טוב  אם "

 ? הולכים מכאן לאן

 מצבו של ענף הכותנה מציב את מרכזי 

 המשקים ומנהלי הגד"ש בפני דילמה.

 , לבקשתם של אנשי יבנה, קיימנו פגישה

 על  וסק,עם מיקי לזר ובהשתתפות אריה בּ

 אפשרייםמנת לנסות ולהצביע על כיווני דרך 

הוצגה חשיבותו של הענף למחזור גידולי  של ענף הכותנה. בפגישה    מציאות  לשינוי

גדולים הדורשים מענה,   אתגריםמנו  וסוּ" של גאות ושפל  תדתיתנוּה מציאות "ה,  השדה

תכנון אסטרטגיות  כדי לשנות מציאות. אבל, ראשית הכול בזיקוק האתגרים על ידי  

  ועוד מגוון אתגרים מחיי היום יום.  , טיפוח זניםגידול ושיווק ענף הכותנה

צעדים אופרטיביים  החלטות על  הנעת תהליך לבחינת עומק,    –   המטרה המוצהרת

 נו, הנושא מונח לפתחשנתית.  -ושינוי מציאות בענף הכותנה בישראל, לכדי יציבות רב

 המגדלים והמועצה. ,של כל העוסקים במלאכה

 נוע תנוע אף על פי כן,ו

  BCנכון עושה יזהר לנדאו, מנכ"ל מועצת הכותנה, בהחלטתו להמשיך ולדבוק בתקן  

בקדמת הבמה  נטרי בינלאומי, המציב את הכותנה הישראלית  ו ללגידול כותנה. תקן ווֹ

התלוויתי   השבוע  גידולה.  התנהלות  ואיכות  הסביבה  איכות  איכות,  של  העולמית 

שני   השונים.  בתקנים  עמידתם  על  לשמוע  מנת  על  משקים  לביקור  ספנסר  ליונתן 

הוא  אנשי המעשה. השני  הוא המפגש הנעים עם  בביקורים: הראשון  דברים בלטו 

כותב  ש, בפעם המאה, שאנחנו נמצאים הרחק מעל הרף המוצהר של הדרישות.  אישוּ

להיות   אצל המגדלים.  לבקר  ומעניין  כייף  תמיד   ...." הביקורים:  יונתן ספנסר אחרי 

בהקשבה למצב, לבעיות ולאתגרים. מרגש אותי לחוש עד כמה הם מחוברים וחיים 

 .את החקלאות שלהם..."

 



 

 

 

 

 

  
 שילר  -אלי שטוסר                                      

 נען                                                                                                –מיכל וגידי 

 ניר גלים –ניצן שדה                                                                                  

 

 

 

 

 

 

 זו לא שאלה האם, אלא מתי?

לחירום   הערכות  דרום"   -כנס  "מדברים  במסגרת  התקיים  אדמה  רעידות  תרחיש 

בל לא  . אבהובלת משקי הקיבוצים. נכון, נושא כזה בימים טרופים אלו, מעלה תהיות

עלול  שמנעד פגיעותיו תלוי במנעד עוצמתו. זה    ,צפוינוכל להתעלם לחלוטין מאירוע  

הרס תשתיות מים, ביוב, חשמל,  ביום או בלילה, בקיץ או בחורף.    .לקרות בכל רגע

הערכות לאירוע רעידת אדמה  תקשורת. קריסת מבנים, גשרים, דרכים...... להמשיך?  

החיים.  לנו  שצופנים  האתגרים  במגוון  קהילות  של  לחירום  מהערכות  חלק  הוא 

מינימלית(הערכות   )אפילו  הצפויים  נכונה  לאתגרים  מענה  המשקים, של  בתוך   , 

שמחנו לראות השתתפות  חיים.    ויותר מכל, להצלתתרום להמשך רציפות תפקודית  ת

 גדולה של בעלי תפקידים בחירום ובשגרה בקיבוצים

 

 החופש לבחור 

אתמול התקיימו בחירות מקומיות לראשות מועצת שער הנגב. לשבעה אנשים לא  

ימים. קית' סיגל, צחי עידן,    412היה את החופש לבחור. למעשה אין להם חופש כבר  

עמרי מירן, זיו וגלי ברמן, אמילי דמארי ודורון שטינברכר. תוצאת הבחירות מחייבת 

 סיבוב שני. להם לא יהיה סיבוב שני. 

 

 ובשורות טובות             שבת שלום                                    

 


